

PREFACE / PRÉFACE

Dear Reader,

You are holding in your hands the first edition of the FINDaJOB guide.

If you are looking for a job, this guide will be an invaluable tool. Amongst other useful features, it provides essential information on Luxembourg's labour market, presents the employment services available on a local level and suggests many options and courses of action to jobseekers via the helpful advice and tips offered.

All this practical and concrete information on employment in Luxembourg will enable you to organise your career in your new host country and to find a job in line with your qualifications rapidly and efficiently.

Through its dynamic and international labour market, Luxembourg offers advantageous working conditions and attracts professionals of all ages and nationalities. Numerous professionals from other countries make the decision to live and work in the Grand Duchy. Foreign citizens make up 47% of the current population, reflecting the country's cultural diversity and the varied origins of its inhabitants.

Chère lectrice, Cher lecteur,

Vous tenez entre vos mains la première édition du guide FINDaJOB.

Si vous êtes à la recherche d'un emploi, ce guide est un outil indispensable, car il fournit des informations très utiles sur la vie professionnelle au Luxembourg, vous oriente vers les services et mesures d'emploi qui existent au niveau local et vous donne des pistes de réflexions et d'actions grâce à ses nombreux conseils et astuces.

Toutes ces informations pratiques et concrètes sur l'emploi au Luxembourg vous permettront de bien organiser votre carrière professionnelle dans le pays d'accueil et de trouver rapidement un emploi qui correspond à vos qualifications.

En effet, le marché de l'emploi luxembourgeois étant dynamique et international, il offre des conditions de travail avantageuses et attire des professionnels de tout âge et de toute nationalité. Nombreuses sont les personnes venant de pays étrangers qui décident de s'installer et travailler au Grand-Duché. La composition de la population luxembourgeoise qui

It is for these reasons that I encourage you to read the FINDaJOB guide which is primarily intended for non-Luxembourg citizens and which has been developed by Natalia Zvereva, who has been resident in Luxembourg for 20 years. This is an important initiative and a substantial contribution to social cohesion in our multicultural society.

I wish you fruitful reading and every possible success in your professional career in Luxembourg!



Nicolas SCHMIT

Ministre du Travail, de l'Emploi et de l'Economie sociale et solidaire
Minister of Labour, Employment and the Social and Solidarity Economy

comprend actuellement presque 47% d'étrangers reflète sa diversité culturelle et migratoire dans tous les domaines.

C'est pour cette raison que je vous encourage à lire le guide FINDaJOB qui s'adresse surtout aux non-luxembourgeois et qui a été créé par Natalia Zvereva, résidente luxembourgeoise depuis 20 ans. Il s'agit d'une initiative importante qui contribue davantage à la cohésion sociale de la société luxembourgeoise multiculturelle.

Je vous souhaite une très bonne lecture et une excellente réussite dans votre parcours professionnel !